

序

Foreword

為提高安全意識及促進業界建立「安全文化」，香港房屋委員會連續第六年和職業安全健康局(下稱職安局)合辦「工程和物業管理工地安全研討會」，並得到多個政府部門、專業機構、商會及工會等業內團體的參與和支持。

今年的研討會主題為「以人為本，安全路上的明燈」，大會將以報道模擬工地意外個案的短片作序，引發各與會人士反思其成因，並邀請業內專業人士就「安全工作系統」進行座談，探討各持份者就共同提升工地安全、減少並防止工地意外及事故發生的方法，以保障前線工友及公眾的安全及達致「零事故」的終極目標。

為促進業界交流心得，大會亦特邀請了在管理工作場所方面有出色表現的得獎公司和各同業分其享成功的實戰經驗，希望與會者能從中獲益。

大會期望透過「工程和物業管理工地安全研討會」這一個平台，加深業界對工地安全的關注，建立正確的安全態度、價值觀和信念，並把「安全文化」進一步發揚光大、植根在企業中。

To raise safety awareness and foster a 'safety culture' in the industry, the Hong Kong Housing Authority and the Occupational Safety & Health Council (OSHC) are jointly hosting the sixth annual 'Site Safety Forum for Works Contracts and Property Services Contracts'. The event is supported by a number of government departments, public organisations, trade associations and workers unions.

Themed 'Care for people, and light up our path to safety', this year's forum will start with video clips of cases simulating on-site accidents to arouse awareness on the causes of accidents. Industry representatives will then be invited to share their experiences on 'safe systems of work'. They will also discuss ways in which all stakeholders can jointly enhance site safety to reduce and prevent accidents and incidents to frontline workers and the public and ultimately achieve zero incidents altogether.

To promote continuous learning from diverse industry experience, the forum will also invite an award-winning property management company to share their practical experience with the attendees.

The Site Safety Forum for Works Contracts and Property Services Contracts aims to enhance site safety awareness, including the establishment of proper attitudes towards safety, value and vision, and the continuing development of a 'safety culture' in enterprises.



incident

工地職安健 家庭滿笑面

Occupational health and safety at site, fills your family with delight